
Humlebys beboerblad - marts 2021
NABO



Side 2

Ansvarshavende redaktør  for dette nummer:  Carsten Jensen, Carstensgade 58 -28 56 76 79
                                                                                                                  / carsten.jensen@privat.dk
I redaktionen er desuden:
Camilla Panting, Jerichausgade 35 - 30 25 81 11 / panting55@gmail.com
Gunni Busck, Carstensgade 40 - 53 53 19 70  /gunni@humleby.dk
Kina Bodenhoff, Vesterfælledvej 30 - 26 23 31 87 / kinabodenhoff@gmail.com
Edel Hildebrandt, Lundbyesgade 8 - 60 67 29 04 /edel.marie.hildebrandt@gmail.com
Lisbet Guhle, Carstensgade 68 - 40 21 13 54 / lisbet.guhle@gmail.com

Redaktionen modtager meget gerne ideer, oplæg, artikler osv.
E-mail: nabo@humleby.dk

Beboerforeningen Humlen Carstensgade 15, 1770 Kbh. V – 
Giro 7 33 47 53
Formand: Frederik Mørkeberg, Bissensgade 11 – 21 42 96 66/ fnma@hotmail.com

Bliv medlem – besked til kasserer:
Jørgen Fenhann, Küchlersgade 19 – 22 95 51 13 – j.fenhann@humleby.dk

Vicevært: Ann-Kristine Nielsen, Carstensgade 15 – 51 89 25 35
beboerhuset@humleby.dk

Nabo udgives af Beboerforeningen og uddeles til 
alle i Humleby. Nabo udkommer 9 gange årligt i et 
oplag på 400.
      Nabo betinger sig ret til at opbevare og publice-
re artikler (tekst og illustrationer) også i elektronisk 
form, fx via CD-rom og Internettet.
 Annoncer koster 1.400 kr. for 1 side, 800 kr. for ½ 
side – mindre annoncer koster 400 kr. For medlem-
mer af Beboerforeningen koster annoncer ikke no-
get - bortset fra forretningsannoncer.

Humlebys  beboerb lad

Næste nummer af Nabo kommer 9. april 2021. 
Deadline for indlevering af indlæg er 30. marts. 
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NABO

Her fra mit vindue kan jeg se fire 
genbohuse. Et af dem er erhvervet i 
nyere tid, de andre har boet i Hum-
leby lige så længe som jeg, dvs. 30 
år eller mere. Humleby er ikke et 
sted, man flytter fra, når man først 
har opdaget, hvor dejligt her er. 
Men det er heller ikke et sted, man 
bare flytter til. Mine to børn vil 
aldrig få råd til at bo i mit hus, fordi 
det er blevet så dyrt, at den ene 
skal udrede omkring fem millioner 
kroner til den anden, hvis der skal 
deles retfærdigt. Så de må nøjes 
med arven – og det forekommer 
mig, at de på det seneste er be-
gyndt at se lidt stift på mig og 
spørge ind til, hvordan jeg har det...

Jeg har det glimrende, tak – men 
jeg ryster på mit gamle hoved, 
når jeg ser de aktuelle priser på et 
hus i Humleby, Der var det hus i 
Carstensgade, som blev renoveret 
og pludselig steg fra 8 til knap 12 

millioner. Det tidligere vaskeri på 
hjørnet af Vesterfælledvej er til salg 
for 13,4 mio. kr., Freundsgade 17 
skal koste 12,5 mio. kr., og lige nu 
er vor beboerforeningsformands 
hus midt i Bissensgade til salg for 
svimlende 16 millioner. 

Den udvikling kan ikke undgå at 
forandre det Humleby, vi kender. 
Allerede nu kniber det med unge 
ansigter ved fælles arrangementer 
i Beboerhuset, som f.eks. madklub-
ben Farinelli og Torsdagsbaren. Det 
er The Usual Suspects, som kom-
mer, og de er ret gråhårede. Vi ser 
ikke ret mange af de familier, som 
er flyttet til de seneste år. Måske 
har de ikke tid, der skal arbejdes 
hårdt for at tjene til huslejen. 

Måske skal vi se på, hvad Bebo-
erhuset laver af arrangementer. 
Måske skal der være mere for børn 
og familier. Arrangementer som lig-

ger i weekenden, hvor alle er friske. 
Det er så dejligt at møde naboer 
på en anden måde end bare et nik 
i forbifarten. Det bliver nemmere 
at stikke ind og låne et værktøj og 
udveksle gode adresser på hånd-
værkere - for slet ikke at tale om at 
få passet katte og vandet blomster, 
når man ikke er hjemme. 

Vi skal passe på det fællesskab. 
Ellers ender Humleby som et mu-
seum: smukt, bevares, og pænt og 
smagfuldt - men ret afdødt. Langt 
fra det varme, mangfoldige og 
levende sted, som det var, dengang 
jeg og mine naboer flyttede ind.  
Men lige nu leger ungerne her 
uden for vinduet. De tegner med 
kridt på gaden, de blæser sæbebo-
bler lige op i solen. De er børn af 
mine nye naboer, og tak for dem. 
De er dejlige. 

/ Edel    

Ingen højere?
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Efter 27 helt fantastiske år i Københavns bedste oase 
flytter vi til Nordsjælland.
Hvor har det været skønt at bo her – klart de bedste år 
af vores liv.
Vores børn, Mathias og Anna, har elsket at vokse op 
her, og vi har alle sat pris på det gode naboskab og 
fællesskab. Nysgerrighed og hjælpsomhed og lysten til 
at involvere sig i hinandens liv, det har været så betyd-
ningsfuldt...
Tak for de sjoveste gadefester, med dans til langt ud på 

natten, det altid læseværdige NABO, Beboerhus, Tors-
dagsbar, fastelavnsfest, julemarked og alt mulig andet 
spontant. Det hele tager vi med os som uerstattelige 
minder. Det skal nu skiftes ud med skøn gammel have, 
Egebæksvang skov og vinterbadning.
Huset i Küchlersgade 17 siger: ”I må godt tage videre” - 
og ind flytter nu en lille ny børnefamilie; Tag godt imod 
dem.
Kærlig hilsen
Michael og Ann-Mette, Kü 17

Sådan kan det også gøres!
For at minimere generne for nabo-
erne, har de nye beboere i Freunds-
gade 12 (huset tv med ‘affaldsslange 
og håndværker i sving) bedt deres 
håndværkere om ikke at sætte 
mandskabsvogn eller container op i 
forbindelse med renoveringen af hu-
set. Og så må naboerne nøjes med 
kun at blive generet lidt en gang 
i mellem, når de spærrer gaden, 
mens de læsser byggeaffald eller 
materialer af og på bilen. Det skal jo 
gøres, men det er en langt mindre 
gene, end optagede parkeringsplad-
ser i flere måneder. Så tak for det, 
og velkommen til Humleby. 
/Tekst og foto: Christian, F15

Kære Humleby!

Vandrørsprojektet har været noget 
forsinket pga. uheld og mangel på 
stilladser. 
Husejerforeningens bestyrelse har 
presset på for at undgå, at projek-
tet trak ind i sommerferien. Ingen 
har lyst til at nyde solen og drik-
ke kaffe i baghaverne omgivet af 
stilladser. 
Men nu lysner det, bogstaveligt 
talt: Entreprenør Jens H. Hansen 
har fået fat i et nyt stilladsfir-
ma, som er gået i gang i etape 
8, Küchlersgade øvre og Je-
richausgade lige numre. Og etape 
9, resten af gaderne, kommer snart 
derefter. 
Og så er projektet slut og skal først 
gentages om 100 år...
På generalforsamlingen 9. marts 

(se side 5, Red.) vil økonomien i 
projektet blive gennemgået. Der 
har været ret få uforudsete om-
kostninger, så projektet er gen-
nemført som planlagt. 
Og under forudsætning af uændret 
kontingent til Forsyningsfonden 
er lånet til projektet afdraget om 
cirka ni år. 
Vi får nogle renteudgifter, til 
gengæld sparer vi reparation af 
brud på de gamle støbejernsrør.
 
/ Per Skovgaard Andersen pva 
Husejerforeningens bestyrelse

Så er det ved at være tid for andre 
Humlebyboere til at få stillads i 

baghaven i vinduesnær afstand... 
Foto: Carsten

Nu går Vandrørsprojektet ind i slutfasen 
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Formand
Per Skovgaard Andersen
Küchlersgade 57
Tlf.: 40 25 02 18
psa@humleby.dk

Kasserer
Inger Nielsen
Jerichausgade 30
Tlf.: 51 92 53 62
inger@humleby.dk

Næstformand 
Anna Lisa McBride 
Jerichausgade 12 
Tlf.: 42 42 05 60
annalisa@humleby.dk 

Bestyrelsesmedlem
Brian Jensen
Carstensgade 4, st.
Tlf.: 40 61 90 27
brianjensen1@me.com
 
Bestyrelsesmedlem
Jens Lauritsen
Jerichausgade 45
Tlf.: 21 95 04 74
l@uritsen.dk

Bestyrelsesmedlem
Peter Holst
Küchlersgade 55
Tlf.: 22 58 06 89
ph@howpl.dk

Bestyrelsesmedlem
Ellen Thrane
Küchlersgade 47
Tlf.: 26 27 83 29
Ellen@Humleby.dk

Bestyrelsessuppleant
Morten Eriksen
Jerichausgade 36
Tlf.: 33 24 04 25 / 51 56 99 32
morten-eriksen@hotmail.com

Bestyrelsessuppleant
Amalie Bang 
Carstensgade 36
Tlf.: 61 33 63 75
amaliebang@hotmail.com
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Regnskab
Forsikring
Kloak & Forsyning (vandrørsprojekt)
Carlsberg Byen
Generalforsamling
Lokalplan
Trafikudvalget
Vesterbro Lokaludvalg
Gader, gartner & graffiti
Affald
Gaderepræsentanter
Beboerforening
Andre byggeforeninger
Hjemmeside
Nabo
*Udvalgsformand

Inger*, Per
Amalie*, Peter
Brian*, Per
Peter*, Jens, Ellen
Per*, Alle
Peter*, Brian, Anna Lisa
Jens*, Ellen, Anna Lisa
Per*, Amalie
Inger*, Anna Lisa
Ellen*, Inger 
Anna Lisa*
Per*, Brian, Anna Lisa
Inger*, Brian
Jens* 
Jens*, Alle
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Vi holder generalforsamling den 
anden tirsdag i marts som altid og 
på trods af corona-nedlukning. 
Mødet holdes som tidligere annon-
ceret virtuelt på Zoom tirsdag den 
9. marts kl. 19.00.
Indkaldelsen ligger i din e-mail-ind-
bakke - hvor der også er link til 
Zoom -  med mindre du er en af 
dem, der ikke har tilmeldt dig Hus-
ejerforeningens officielle mailliste. 

Du kan gøre det via www.humleby.
dk/mail
Aftenen før generalforsamlingen, 
dvs. mandag d. 8. marts, kl. 20.00-
21.00 vil det være muligt at tilgå 
mødet via det link, der er sendt via 
mail-indkaldelse (27. februar) - hvis 
man gerne vil teste, om det virker. 
 
Med venlig hilsen
/ Husejerforeningens bestyrelse   

HUSK: Generalforsamling på Zoom 9. marts kl. 19!

Det synlige bevis for ladestan-
dernes nuværende indmarch i 
Humleby kan ses i Lundbyesgade. 
Foto: Carsten

Som beskrevet i artiklen ‘Om 
ladestandere og elbiler i Hum-
leby’ i NABO’s februar-nummer 
er der stor opbakning til elbiler, 
ladestandere og delebiler i vores 
kvarter. 
Derfor har Husejerforeningens 
bestyrelse besluttet at nedsætte 
et udvalg, der skal komme med 
et udspil til, hvordan vi ønsker 
fremtiden skal se ud for vores 
gader, biler og beboere i Humle-
by. 

I dag er gaderne fyldt mere end 
til randen med biler. Næste alle 
er benzin- eller dieselbiler. Ifølge 
diverse analyser holder de stille 
95-97% af tiden. Cyklerne ender 
på hjørnerne eller fortovene. Og 
de må faktisk ikke holde nogen 
af stederne. Kun i Jerichaus Bare 
Ende er der nogenlunde plads 

til det hele: Biler, cykler, bænke, 
mennesker, børn og leg. 

Hvad skal vi drømme om i Hum-
leby? Skal vi smide alle benzin- 
og dieselbiler på porten? Indføre 
el-delebilsordning og “nøjes” 
med 50- 75 biler tilsammen? 
Konvertere parkeringspladser til 
cykelparkering, nedgravede af-
faldssorteringssystemer, legeom-
råder med meget meget mere?
Vi kan ikke selv bestemme, da 
det jo er kommunen, der ejer 
veje og fortove. Men vi kan 
forsøge at gøre vores indflydelse 
gældende både overfor kommu-
nen og leverandørerne af lade-
standere og delebilsordninger. 

Vi planlægger at holde det første 
arbejdsmøde onsdag d. 17. 
marts kl. 19.30 og håber, at der 
er en håndfuld gode Humlinge, 
der vil bidrage med energi, idéer 
og faglighed. 
Hvis du er én af dem, så skriv til 
jens@humleby.dk 

/ Jens Lauritzen
pva Husejerforeningen   

Invitation til arbejdsgruppe om 
 ladestandere, elbiler og meget mere...
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Vi har den bedste m2/pris 
og største markedsandel 

i København V.

Skal vi også sælge din bolig?
Besøg os på danbolig.dk/butik/vesterbro

danbolig Vesterbro Anden mægler Anden mægler 

*Kilde: Mæglere med Rækkehuse til salg i København V.           **Kilde: boligsiden.dk: Rækkehuse solgt i København V i perioden 02-02-2020 til 02-02-2021.
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Vi er endnu ikke nået til at udgive 
NABO på flere sprog, men der bor 
efterhånden en del udlændinge i 
Humleby. Mest markant er måske 
den franske invasion i Øvre Car-
stensgade, for her bor hele tre 
franske familier. 
Jeg satte mig for at undersøge, 
om det var tilfældigt, at de havde 
slået sig ned i Humleby med så 
kort afstand imellem sig. Havde 
det nu været andre tider, ville jeg 
have indbudt hele flokken til en kop 
eftermiddagskaffe – nu måtte jeg 
nøjes med at træffe udvalgte fami-
liemedlemmer hver for sig i deres 
forhaver.
Det viste sig, at der var ikke tale om 
en decideret koloni. De var kommet 
til Danmark af forskellige årsager 
– eller i hvert fald uden at kende 
hinanden på forhånd. 

Renaud nr. 19
Først i gaden var Renaud, der i 
1998 så en annonce om et bofæl-
lesskab i et hjørnehus. Oprindelig 
var det dog et klassisk tilfælde af 
’cherchez la femme’, der fik ham 
til at forlade Paris i 1995 og flytte 
til Danmark. Forholdet holdt ikke, 
men førte til en stor kærlighed til 
København samt en søn, der nu er 

24 år. Renaud er snedker, og arbej-
det og det sociale liv i Humleby har 
medvirket til, at han taler flydende 
dansk, men i begyndelsen var det 
en kamp. 

Hélène og Jean-Marie i nr. 48
Skråt overfor finder vi Hélène og 
Jean-Marie. De er begge to ke-
mikere, og for 19 år siden kom 
Jean-Baptiste til Danmark for at 
søge arbejde i den farmaceutiske 
industri, da mulighederne var 
bedre her end i Frankrig. Siden 
fulgte Hélène efter med børnene 
Noémie på tre år og Côme, der var 
spæd, og det lykkedes også hende 
at få et job. Calliste, deres tredje 
barn, er født i Danmark og nu 16 
år. Alle tre børn har gået på den 
franske skole på Frederiksberg Allé 
og er tosprogede. 
Parret har været glade for livet i 
Danmark - ikke mindst på grund af 
arbejdsmiljøet og de gode forhold 
for børnefamilier. Hélène taler 
flydende dansk, mens Jean-Marie 
helst konverserer på engelsk. I 2013 
flyttede familien så til Humleby.

Anne og Jean-Baptiste i nr. 42
Lidt længere nede ad gaden bor de 
sidst ankomne, Anne og Jean-Bap-
tiste med deres tre børn, Swann 
på snart 11, Alice på snart 9 og 
Louis på fire år. De kom til Danmark 
i 2018, og et år senere lykkedes 
det dem at finde et hus i Humle-
by, som de havde forelsket sig i. 
Jean-Baptiste er ingeniør og kom til 
Danmark for at arbejde ved Met-
ro-byggeriet i 2018, men har siden 
skiftet job. Anne er uddannet inden 
for marketing og økonomi. Endnu 
har hun ikke fundet drømmejobbet, 
men hun arbejder som frivillig med 
at udgive et blad og hjælpe flygt-
ninge til at få økonomisk fodfæste i 
Danmark. 
Anne har også gjort en massiv 
indsats for at lære dansk, og det 
høres tydeligt. Med et barn på 
Europaskolen, et i den franske skole 
og den yngste i børnehave er der 
også meget at se til med at hente 
og bringe de sikkert snart fler-
sprogede børn.
Selv om de tre familier ikke kendte 
hinanden på forhånd, taler de 
naturligvis sammen, når de mødes 
i gadebilledet. Desuden har Côme 
været babysitter for Anne og 
Jean-Baptistes børn.

/ Tekst og fotos: Lisbet, C68 

Den franske Invasion
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Det vil næppe være nyt for beboere 
i Humleby, at Carlsberg i 2009 valg-
te at flytte størstedelen af ølpro-
duktionen til Fredericia. To år før 
udflytningen udskrev bryggeriet en 
konkurrence om en samlet plan for 
det store område, der senere skulle 
blive til en helt ny bydel, Carlsberg 
Byen. 
Ønsket var at lade nybyggeri danne 
en helhed med Carlsbergs beva-
ringsværdige bygninger. Der skulle 
bygges en tæt og bæredygtig bydel 
med plads til både boliger, erhverv 
og uddannelsesinstitutioner samt 
til grønne områder, kunst og kultur.
I alt deltog 20 arkitektfirmaer fra 
både ind- og udland, og i 2011 
kåredes vinder, den danske tegne-
stue Entasis.

Mange arkitektfirmaer
Derefter gik der flere år, hvor 
finans krisen blokerede for bygge-
planerne, men som de nærmeste 
naboer vil kunne bevidne – og det 
er jo os i Humleby – er der nu ble-
vet revet ned og bygget op i flere 
år, og området ændrer sig hele 
tiden. Det er ikke længere blot ét 
arkitektf irma, der står bag byggeri-
et, men mange forskellige.
Således har arkitektfirmaet 
Holscher Nordberg tegnet Caroline 
Hus, der er under opførsel mellem 
Bryggernes Plads og Ottilia Jacob-
sens Plads. Huset er opkaldt efter 
Caroline Frederikke Schelbeck, der 
var gift med én brygger, mor til J.C. 
Jacobsen og farmor til Carl Jacob-
sen.
Caroline Hus kommer til at rumme 
80 boliger i forskellige størrelser 
fra 1 til 6 værelser samt en stuee-
tage med høje glaspartier tiltænkt 
detailhandel. Huset opføres som 
en karré, der omkranser en grøn 
gård, hvor der er plads til leg og 
ophold. Det er bygget sammen 
med et af Carlsberg Byens ni tårne, 
Dahlerup Tårn, som er tegnet af 

Schmidt Hammer Lassen. Der har 
været et tæt samarbejde mellem 
de to arkitektfirmaer for at skabe 
en sammenhæng mellem tårn og 
karré.

Udfordringer
Jeg talte med arkitekt Nils Holscher 
om de udfordringer, der har været 

i forbindelse med projektet. 
Overordnet set er det naturligvis 
lokalplanen, der fremsætter ram-
merne for omfanget af nybyggeri i 
området og stiller krav til byggeri-
ets sammensætning og de trafikale 
forhold. 
Københavns Kommune har tidligere 
været flinke til at give dispensation, 
når bygherren ønsker det – her 
tænker jeg fx på tårnenes omfang. 
Kommunen har dog fået en meget 
restriktiv politik på dette område, 
så det er blevet vanskeligt at opnå 

Caroline Hus i Carlsberg Byen
Byggepladsen med facaden til Caro-
line Hus, set fra J.C. Jacobsens Gade. 
Foto: Lisbet

Caroline Hus’ kommende gård i skitse-
form. Foto: Carlsberg Byen

Caroline Hus bliver nabo til den p.t. 
lukkede Carls Have, her fotograferet 
gennem hegnet. Foto: Ronja
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dispensationer.
En anden udfordring er det stærkt 
skrånende terræn, som vi også 
kender til i Humleby. Det har der 
skullet kompenseres for, så huset 
og grunden blev skybrudssikret, og 
det har især påvirket facaden mod 
vest, som delvist er rejst på søjler, 
og hvor der gøres plads til butikker. 
Dette gælder også adgangsforhold i 
forbindelse med butikker og boliger.
En tredje udfordring er, at alt nybyg-
geri i Carlsberg Byen skal passe til de 
gamle bevaringsværdige eller frede-
de industribygninger - både hvad 
angår materialevalg og byggestil. De 
enkelte nye huse skal desuden have 
hver deres særpræg uden decideret 
at stikke af fra hinanden. 
Caroline Hus bliver derfor opført 
i røde teglsten på ydersiden med 
partier i glaserede teglfliser, mens 
der mod gården er facader af lyst 
træ, der efterhånden vil opnå en 
sølvfarvet patina. I begge tilfælde 
er der tale om materialer, der hører 
hjemme i Danmark.

Indflytning i 2022
Caroline Hus forventes at være klart 
til indflytning i 2022, og med sin be-
liggenhed mellem to pladser og tæt 
på Søndermarken og på både Akad-
emiets Have og Carls Have, der snart 
åbnes for offentligheden, kunne det 
sagtens blive et af de populære valg 
i Carlsberg Byen. 

/ Lisbet, C68

I 1978 rykkede mine forældre telt-
pælene op og flyttede til Pile Allé i 
lejlighedskomplekset Slotsgården 
fra samme årti. 
Som navnet angiver, lå bygningen 
næsten for foden af Frederiksberg 
Slot. Stor var vores forbavselse, da 
vi opdagede, at et stenkast derfra i 
Allégade lå der et hus fra 1912, der 
hed Slotsgaarden.
Nu har historien gentaget sig. Bag 
Øvre Carstensgade ligger Rahbek 

Hus II og vinkelret derpå Rahbek 
Hus I. 
Hvis man så krydser Rahbek Allé 
og fortsætter over i Frederiksberg 
Kommune, kommer man til Rah-
bekhus fra 1905, dengang man 
vidste, at det skulle i ét ord. 
Ak ja, men det kan jo være svært 
at holde styr på alle disse petites-
ser.

 / Tekst og fotos: Lisbet, C68

Carlsberg Byen P/S fortæller i en 
henvendelse til Humleby, at man 
har modtaget ‘enkelte henvendel-
ser fra naboer’ ang. nedrivningen 
af Carlsbergs tidligere hovedkontor 
(se foto), hvor den store monster-
maskine arbejder på at downsize  
bygningskomplekset kaldet Silo, 
Malteri og Gruber.
Nedrivningsarbejdet skal ske i hen-
hold til ‘Bygge- og Anlægsforskrift i 
København’ (kan findes på nettet) - 
og man opfordrer til, at evt. klager 
over støj eller arbejder udenfor 
arbejdstid ledsages af dato, tids-
punkt og evt. lydfil.
Samtidig benytter man henven-
delsen til at informere om det 
kommende spunsearbejde, der 
ventes på begyndt i det forår, der 
just kalendermæssigt er indledt. Se 
hele henvendelsen på humleby.dk.

Her kan man også finde medde-
lelse om, at der i uge 11 vil blive 
beskåret træer ved Rahbek Hus 
II - der ligger lige bag ved Øvre 
Carstensgades lige numre -hvor 
kædesaven atter skal i anvendelse 
på de fredede træer. Se debatten 
på humleby.dk

/ Carsten

Nedrivningsstøj, spunsning og træbeskæring

Husnavneforvirring
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Grønlunds Alle18, 
2610 Rødovre.

NOG VARME OG 
VVS TEKNIK

Fjernvarme · Naturgas · Oliefyr · VVS installationer · Tagarbejder
Servicevagt alle ugens dage i  perioden 01.10 -  30.04 kl.  08.00 -  22.00

Tlf.: 28 19 60 40

En af Humlebys ellers nagelfaste 
traditioner måtte lade livet i år på 
grund af covid-19-pandemien og 
de medhørende restriktioner, der 
gjorde forsamlinger af denne mun-
tre karakter umuligt.
Så fastelavnssøndag måtte man kig-
ge langt efter de ellers så fantasifuldt 
udkædte børn (og enkelte voksne), 
den aldersopdelte tøndeslagning, 
fastelavnsboller, cacao og slikposer 
til børn og styrkende kaffe m.v. til 

de voksne.
Men når man nu ikke kunne tage 
til fastelavn og tøndeslagning ved 
Beboerhuset, måtte disse elemen-
ter komme til en selv. 
Det var vist nogenlunde devis-
en, da familien Møller Khamseh 
i Carstens gade 60 etablerede en 
lille alternativ fest i forhaven med   
tønde, køller og udklædte børn 
(egnes og et vennepars). 
De kære børn kunne dog slet ikke 

vente, så tønden røg allerede ved 
aftentide lørdag.   
Men et ønske om gentagelse af 
succesen dagen efter på selve 
fastelavnssøndag blev efterlevet, 
og da der var udsolgt af tønder,-
blev der fundet en kraftig papkasse 
frem, som - dirigeret af en voksen 
tovholder - i stedet fik klø af de 
kølle svingende børn.

/ Carsten  

Normalt er der en lille eller oftere stor billedreportage fra fastelavn i Humleby - og det skal NABO’s  læsere da ikke sny-
des for. Se forsidefoto og disse tre fra henholdsvis tøndeslagning ved aftentide lørdag og papkasse-fortsættelse faste-
lavnssøndag. Alle fotos: Bastian, C60

Fastelavn blev en (pap)kassesucces...



Denne voldsomme Volvo fylder 
godt op i Humleby. Det er Lars 
Winther, Freundsgade 18, som har 
bøvlet med at finde p-plads til den. 
For ham er den et nyttigt trans-
portmiddel. Der er god plads til 
byggematerialer og andet på taget, 
hvor der som regel er monteret tre 
tagbøjler.
Bilen havde sine kronede dage som 
royal limousine frem til Dronning 
Ingrids død for 20 år siden. 
Efter hendes død endte bilen på 
brugtvognsmarkedet, hvor den 
blev fundet og købt af rørlægger 
Lars Mouritzen, som har haft stor 
fornøjelse af bilen - dog mere for 

sjov end som transportmiddel.
Lars Mouritzen anskaffede sig en 
til bilen passende uniform - hvid 
jakke, kasket m.v. Og stillede gerne 
op, hvis vennerne var til lidt sjov 
i gaden.  Eller havde brug for at 
smykke sig med lånte fjer af den 
mere prangende slags.
Det havde f.eks. en i Humleby 
særdeles velkendt - for ikke at sige 
berygtet - rørlægger, som i en tid 
med stilstand i byggebranchen gik 
ledig. 
Han blev meget mod sin vilje anvist 
arbejde hos en mester, han som 
fagligt aktiv havde advaret sine 
kolleger imod. Prisen for at sige nej 

til anvist arbejde var fem uger uden 
understøttelse.
Problemet løste sig selv, da rørlæg-
geren ankom til ansættelsessamtale 
i kongelige limousine smykket med 
blomster og flag og ført af uni-
formeret chauffør.
»Dig har jeg vist ikke råd til at 
ansætte,« sagde mesteren. 
Og så kunne rørlæggeren slappe af, 
til en anden mester havde arbejde 
på rimelige vilkår til både ham og 
chaufføren.
Bilens nuværende ejer, Lars Win-
ther, hørte tilfældigt på sin skole 
Lars Mouritzen snakke om bilen, 
mens han løste en VVS-opgave. Det 
kom der en hurtig handel ud af. 
Rørlægger-Lars havde bilen mest 
for sjov, mens Humleby-Lars havde 
brug for den.  

/ Gunni 

Voldsom Volvo
- og ikke så lidt kongelig

Det må være svært for Lars Winther at finde plads til sin bil i Humleby

Da bilen havde 
sine kronede dage 

som Krone 11 
(øverst). Dronning 

Ingrids svenske 
baggrund influere-
de på hoffets valg 

af limousiner.

Lars Mouritzen har transporteret andre celeb-
riteter fra Humleby end den ‘berygtede rørlægger’. 
Jo, det ER skam skribenten, der blev fejret...

Lars Mouritzen og limousinen pyntet op til ‘fint 
skal det være’ - og Lars Mouritzen i civil (th)  


